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1. Opening en mededelingen
70

De voorzitter opent om 18.15 uur de online commissievergadering Ruimte, Wonen en Klimaat 
(RWK) en heet alle aanwezigen op afstand welkom. 

Er is een afmelding ontvangen van de heer Dekker (FvD). 
75

Er zijn enkele wijzigingen in de commissie. Mevrouw Zaal is benoemd tot Gedeputeerde en geen 
lid meer van deze commissie. Voor D66 is de heer Kanik toegetreden als nieuw lid. De heren 
Beving en Faassen hebben afscheid genomen als duo-lid voor 50PLUS/PVDO. Mevrouw Van Soest 
is nu vast lid van de commissie.

80
Voor agendapunt 8a zijn ook de leden van de commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid 
uitgenodigd. De Commissaris van de Koning Van Dijk is afwezig. Gedeputeerden Stigter en 
Loggen zijn aanwezig. Voor agendapunt 8b is ook Gedeputeerde Zaal aanwezig. 

85 Mededelingen:
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 Voor de online vergaderingen zijn tijdelijke vergaderregels opgesteld. Deze zijn aan de 
commissie gestuurd.

 Op maandag 22 juni vindt van 18.30 tot 19.30 uur een digitaal BOT-overleg plaats over de 
verstedelijkingsstrategie. 

90  Via de nieuwsmail van 5 juni is de commissie geïnformeerd over de virtuele bustours over de 
Regionale Energiestrategieën. Op 24 en 26 juni kan men route A volgen, op 19 en 21 
augustus route B.

 Op maandag 7 september vindt van 18.30 tot 20.00 uur de technische briefing plaats over 
het proces besluitvorming van de concept RES-en en het proces besluitvorming van de 

95 Omgevingsverordening 2020.
 Op donderdagavond 3 of 10 september wordt het BOT-overleg ‘groot maatschappelijk 

belang’ gepland.
 Dinsdagavond 15 en woensdagavond 16 september staan gereserveerd voor de bijeenkomst 

met raadsleden van Noord-Holland Noord en Noord-Holland Zuid over de concept 
100 Omgevingsverordening.

2. Vaststelling van de agenda, het verslag van de vorige vergadering, Strategische Agenda, 
Lijsten moties en toezeggingen en C-agenda

105
De heer Voskuil (PvdA) meldt dat er is verzocht om de voorlopige concept RES-en (C-agenda) 
nog voor de zomer uitgebreider te bespreken. 

De voorzitter antwoordt dat er wordt gekeken of dit kan worden besproken en hoe dit kan 
110 worden geagendeerd. 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

Het verslag van 16 april jl. wordt zonder wijzigingen vastgesteld. 
115

Er zijn geen opmerkingen over de lijst met moties en toezeggingen en de strategische 
statenagenda. 

120 3. Inspreekhalfuur

Het onderwerp concept RES-en (C-agenda 11f) wordt vanavond niet politiek behandeld. 

De heer Koks licht de brief over het Geingebied toe.
125 Er zijn allerlei groepen betrokken, van bewoners tot natuurorganisaties. Er zijn 1107 

regionale bijeenkomsten geweest. Er zijn echter geen bijeenkomsten geweest met 
buurgemeenten en buurprovincies. Dat is een gemiste kans.  
De heer Koks toont een kaart en licht deze toe.
Het Geinlandschap is uniek, heeft een uitgebreide historie en biedt recreatie en rust. Het is 

130 een cultuurhistorisch landschap. Het behoort tot het werelderfgoed van UNESCO.
Abcoude heeft een beschermd dorpsgezicht. Dat zou worden vernietigd als daar windmolens 
zouden komen. Zonder overleg tussen provincies en gemeenten worden alle ongemakken 
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naar de grenzen verplaatst en dat gaat ten koste van landschap en beschermde 
dorpsgezichten.

135
Vragen:

Mevrouw De Vries (PvdA) merkt op dat de Provincie Noord-Holland voor een grote opgave 
staat in het kader van de energietransitie. Ze begrijpt de zorgen van Noord-Hollanders over 

140 het behoud van leefbaarheid. De grote uitdaging is het zoeken naar de balans tussen 
leefbaarheid in Noord-Holland en het voldoen aan de grote opgave. Ze is het met de heer 
Koks eens dat er ook moet worden gekeken naar buurgemeenten en buurprovincies. Ziet de 
heer Koks mogelijkheden voor duurzame oplossingen in het kader van energieopwekking 
met voldoende draagvlak in zijn regio?

145
De heer Koks antwoordt dat hij die ziet. Woningcorporaties ondernemen niets om 
zonnepanelen op daken te leggen. Dat vindt hij een gemiste kans. Vandaag komt er een 
artikel in de krant dat energieopwekking op zee een groot rendement oplevert. Hij wil de 
waarde en omvang in zijn buurt benadrukken. Het is aan de Provincie Noord-Holland om 

150 keuzes te maken. 

Mevrouw De Vries (PvdA) merkt op dat wind op zee en zon op zee niet worden meegenomen 
in de RES-en. Dat is nationaal bepaald. 

155 Mevrouw Gielen (GL) vindt het belangrijk dat er goede samenwerking komt tussen de RES- 
regio’s die aan de grens van de provincie liggen. Heeft de heer Koks dit ook ter sprake 
gebracht bij de Provincie Utrecht? Zo ja, wat was hun reactie? 

De heer Koks verwijst naar de brief, waarin staat dat zij samenwerken met twee organisaties 
160 in Utrecht. Zij zullen inspreken bij de Provincie Utrecht.

De heer Smaling (SP) heeft al eerder van Gedeputeerde begrepen dat hij nog geen contact had 
gehad met zijn collega bij de Provincie Utrecht. Is de heer Koks naar de RES-
voorlichtingsbijeenkomst geweest en was daar een gemiddelde afspiegeling van bewoners 

165 van Amsterdam Zuid-Oost aanwezig?

De heer Koks antwoordt dat hij komende week zal inspreken bij de RES-bijeenkomst in 
Amsterdam. 

170 De heer Smaling (SP) vraagt of hij bij de bijeenkomst in De Ronde Venen is geweest.

De heer Koks antwoordt dat hij daar bij de commissievergadering Ruimtelijke Ordening is 
geweest.  

175 De heer Van Gilse (VVD) vindt het goed dat de heer Koks de Provincie wijst op de problemen 
aan de randgebieden. De heer Koks noemde het gebied een ecologische verbindingszone. 
Zijn er beschermingsregimes op dit gebied van toepassing?
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De heer Koks vertelt dat het Utrechtse deel werelderfgoed is van UNESCO. Hij is niet op de 
180 hoogte van de juridische bestemming. Het is geen Natura 2000-gebied. De molens zijn 

rijksmonumenten. Het dorpsgezicht van Abcoude is beschermd.

De voorzitter dankt de heer Koks voor zijn inspraak. Statenleden kunnen na de vergadering 
contact opnemen met de heer Koks.

185

4. A-agenda Algemeen

190 4.a Voordracht Jaarstukken 2019 (aanbiedingsbrief GS volgt later; a-agenda NLG
en RWK 8-6-2020 en EFB en M&B 15-6-2020)

4.a.1 Concerncontrol: Brief GS aan PS inz. Auditopvolging per 1 maart 2020 (Agenda cie NLG 
195 en RWK 8-6-2020 en EFB en M&B 15 juni 2020) 

Eerste termijn:

De heer Hollebeek (PvdD) wil iets zeggen over de auditopvolging. Hij vindt het een fijne 
200 constatering dat de Provincie de aanbevelingen van de Randstedelijke Rekenkamer overneemt 

voor wat betreft de energietransitie. Hij wil benadrukken dat er, om te kunnen omgaan met 
de uitdagingen, meer nodig is dan de omschakeling naar duurzame energiebronnen. Er is een 
motie aangenomen om met een integrale bril naar het klimaatprobleem te kijken. PvdD maakt 
zich zorgen over de monitoring van andere broeikasgassen dan CO2. Wetenschappelijk wordt 

205 standaard met CO2-equivalenten gewerkt. In Noord-Holland gebeurt dat nog maar 
mondjesmaat. Dit zou PvdD graag terugzien in het provinciaal beleid.

De heer Voskuil (PvdA) meldt dat bij PvdA de nadruk van de behandeling van de jaarstukken 
bij commissie EFB ligt. Hij spreekt zijn zorg uit over de onderbesteding. Een tweede punt van 

210 aandacht is de verandering in mobiliteit. Dit heeft positieve kanten, maar ook gevolgen voor 
de opcenten. De heer Voskuil vraagt of de commissie hiervan een update kan krijgen. 

De heer Vink (D66) is benieuwd naar de resultaten van het versnellen van de 
woningbouwproductie, binnenstedelijk bouwen, ruimtelijke ordening en de Omgevingsvisie. 

215 In het stuk komen vooral procesresultaten terug. Welke inhoudelijke knelpunten heeft de 
Provincie geholpen op te lossen?  

Mevrouw Gielen (GL) meldt dat een aantal projecten op het gebied van energietransitie is 
vertraagd. Wanneer worden deze middelen wel besteed? Onderbesteding is een probleem. 

220 Kan Gedeputeerde deze meenemen in het toegezegde actieplan klimaat, dat hopelijk in 
augustus kan worden besproken? 

Mevrouw Van Wijnen (GL) sluit zich aan bij de heer Vink. Bij de begroting 2020 is gesproken 
over indicatoren, die een idee geven of de vastgestelde doelen zijn behaald en of het geld 

225 effectief is besteed. Dat is bij de jaarrekening 2019 nog niet aangepast, wat begrijpelijk is. GL 
vraagt hier wel nogmaals aandacht voor. 
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Bij de projecten viel een aantal dingen op. Er waren geen verplaatsingen van 
glastuinbouwbedrijven begroot, maar deze zijn wel gedaan. Hoe is dat erin gekomen? 
Masterclasses natuurinclusieve landbouw blijken populair te zijn. Hoe kan dit worden 

230 meegenomen naar volgend jaar?

De heer Vink (D66) heeft een opmerking voor mevrouw Van Wijnen. Hij begrijpt dat mevrouw 
Van Wijnen ook vindt dat in de aankleding van het stuk meer mag terugkomen over 
inhoudelijke afspraken en knelpunten. Begrijpt hij het goed dat deze afspraak al voor de 

235 volgende keer is gemaakt?

Mevrouw Van Wijnen (GL) antwoordt dat dat klopt. Daar wordt verder naar gekeken. 

Gedeputeerde Stigter begint met de vragen van de heer Hollebeek over het Auditonderzoek 
240 van de Randstedelijke Rekenkamer. Een groot deel van de aanbevelingen is uitgevoerd en 

overgenomen. De CO2-equivalent is meegenomen in de monitor. Er is een goed beeld van 
wat de Provincie op dat vlak doet. Dit college ziet klimaatenergie in de volle breedte van het 
provinciale pakket en dat wordt ook gemonitord. 
Het onderwerp opcenten moet aan de orde worden gebracht bij de commissie EFB. 

245 Onderbesteding is een breed vraagstuk dat speelt. Er is niet altijd sprake van een realistische 
planning. Hier zijn nu afspraken over gemaakt. De voortgang van de uitvoering wordt 
gevolgd.
Een aantal voorgenomen bestedingen rondom zonne-energie is niet uitgevoerd. Voor een 
deel is dat vertraagd door technische emissierente. Het college hoopt dat dit jaar te kunnen 

250 rechtzetten. Ook bij zon op agrarische daken was sprake van onderbesteding. Daar is mee 
gestart in 2019, maar de uitvoering gebeurt pas in 2020. Het doel zal worden behaald, maar 
er is meer tijd nodig. 

Gedeputeerde Loggen beantwoordt de vraag wat de Provincie heeft gedaan aan het versnellen 
255 van de woningbouw. Er is een ronde geweest met stukken, daarna konden er technische 

vragen worden gesteld naar aanleiding van de jaarstukken en vervolgens is het onderwerp 
behandeld in de commissie en de Staten. De vragen van de heer Vink zijn in de technische 
ronde al gesteld door het CDA. De Provincie heeft veel bijgedragen door ervoor te zorgen dat 
alle gemeenten in Noord-Holland gebruik kunnen maken van de ‘Uitvoeringsregeling 

260 subsidie versnelling woningbouw gemeenten Noord-Holland’. Hiermee kunnen gemeenten 
expertise inhuren om de versnelling tot stand te brengen. De gemeente moet er zelf voor 
zorgen dat er uitvoering aan wordt gegeven. Er is geconstateerd dat projecten in een 
versnelling komen en kunnen worden uitgevoerd. Richting de begroting zal Gedeputeerde 
een overzicht geven van wat er wel in beweging is waar het stagneert. PFAS, stikstof en de 

265 huidige coronacrisis hebben invloed gehad. De voortgang van grote woningbouwprojecten 
valt uiteen in Noord-Holland Noord en Noord-Holland Zuid. In Noord-Holland Zuid gebeurt 
dat vanuit de MRA-invalshoek, in Noord-Holland Noord via contacten bij de gemeenten. In de 
Woonakkoorden komt de Provincie tot specifieke afspraken met gemeenten. Dat proces is nu 
gaande. Daarnaast stelt de Provincie in de MRA ambtelijke capaciteit ter beschikking. De 

270 Provincie zorgt bij het ov-knooppuntenbeleid voor voldoende beweging en voortgang en dat 
er woningbouw kan worden gerealiseerd in de stationsgebieden. 
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De heer Vink (D66) heeft nog geen antwoord gekregen op zijn vraag over de knelpunten 
tussen wonen en vliegen. Welke knelpunten zag Gedeputeerde en wat heeft hij daaraan 

275 gedaan?

Gedeputeerde Loggen merkt op dat als de heer Vink vindt dat er nog iets aan het format 
moet worden veranderd, deze discussie moet worden gevoerd op de plek waar die 
thuishoort. Gedeputeerde zal relevante informatie delen. Wonen en vliegen staat los van de 

280 verstedelijkingsopgave. Het is een complex vraagstuk en er vindt intensief overleg plaats met 
het Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat. Zodra Gedeputeerde meer informatie heeft, 
zal hij die delen met de Staten. 

De heer Hollebeek (PvdD) heeft een vervolgvraag voor Gedeputeerde Stigter. In de  
285 beantwoording van de technische vragen zag hij dat er gebruik wordt gemaakt van de 

landelijke klimaatmonitor. Bij de Provincie is men van mening dat deze nog tekortschiet. Kan 
het College nog aandringen om daar verbetering in te brengen?

Gedeputeerde Stigter antwoordt dat, waar deze nog kan worden geoptimaliseerd en beter 
290 toepasbaar kan worden gemaakt, hij het niet zal nalaten om dat aan te kaarten. 

De voorzitter concludeert dat van hetgeen is besproken bij dit agendapunt een verslag wordt 
gemaakt, gebundeld met de besprekingen in de andere commissies en toegevoegd aan de 
vergaderstukken van Provinciale Staten van 29 juni.

295

4.b Voordracht Kaderbrief 2021 (A-agenda NLG en RWK 8-6-2020 en EFB en M&B
15-6-2020)

300 Eerste termijn:

De heer Hollebeek (PvdD) noemt het een beleidsarme kaderbrief. Hij vindt het lastig om 
nieuwe beleidsvoornemens ten opzichte van vorig jaar eruit te halen. Er is een aantal moties 
aangenomen, dat niet kosteloos kan worden uitgevoerd, onder andere de moties 

305 ‘samenhangend pakket klimaatmaatregelen’, ‘natuurinclusief bouwen’ en ‘klimaatbossen’. Is 
er in de huidige begroting voldoende ruimte voor de uitvoering van deze moties of is er nog 
iets extra’s nodig?

De heer Voskuil (PvdA) vindt het begrijpelijk dat de kaderbrief technisch van aard is. Er zit 
310 veel onzekerheid in door de coronacrisis. Hij is blij dat het uitgangspunt blijft om zoveel 

mogelijk van de plannen toch uit te voeren. Wat PvdA betreft, moet er veel aandacht uitgaan 
naar leefbaarheids- en duurzaamheidsmaatregelen en het versnellen van betaalbare 
woningbouw. Er zijn hoge verwachtingen van de inzet van de woonambassadeur. Er zijn wel 
zorgen over de situatie bij gemeenten. De financiële ruimte bij gemeente was al krap, maar is 

315 nog krapper geworden door Corona. Hierdoor ontstaat het risico dat projecten stil vallen. Hoe 
denken Gedeputeerde Staten daarmee om te gaan? 

De heer Vink (D66) merkt op dat de kaderbrief weinig zegt over Ruimte, Wonen en Klimaat. 
Hij vindt het jammer dat volkshuisvesting en woningbouw weinig voorkomen in de 

320 kaderbrief. Het is een belangrijk onderwerp. Woningbouw en ruimtelijke ontwikkeling hangen 
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met elkaar samen. De heer Vink zou de strategie voor de toekomst willen weten. Waarom 
staat er vrijwel niets in de kaderbrief over wonen en ruimtelijke ontwikkeling?

De heer Klein (CU) sluit zich aan bij de heer Vink. Hij was verrast door de schrale kaderbrief. 
325 Hij begrijpt dat de coronacrisis veel onzekerheden met zich mee brengt. Een aantal 

problemen was er al en die zullen er ook nog zijn na de coronacrisis, zoals de klimaatcrisis 
en het grote tekort aan woningen. Wat willen Gedeputeerde Staten doen aan de klimaatcrisis? 
Is er geen enkele bijsturing nodig van het huidige beleid? Dat geldt ook voor de woningbouw. 
Als er al voldoende geld is, dan had dat kunnen worden genoteerd. 

330
Mevrouw Gielen (GL) noemt de herijking van de begrotingsdoelen, die de kaderbrief 
meebrengt. Een van de doelen is het bijdragen aan de energietransitie. Het zou fijn zijn om 
een beter beeld te krijgen van hoeveel CO2-winst projecten opbrengen. In het 
coalitieakkoord is afgesproken om te komen tot een impactanalyse van de CO2-effecten van 

335 projecten en beleid. Wanneer kan de uitwerking worden verwacht? 

De heer Kaptheijns (PVV) vindt het een goede zaak dat programma’s 2 en 4 zijn omgewisseld 
om de mate van inspanningen van dit college op het gebied van energietransitie en 
circulariteit aan te geven. Niet omdat PVV het met deze inspanningen eens is, maar omdat 

340 het transparant is naar de Nood-Hollandse burgers. Dat in programma 3 ‘water’ de 
beleidsdoelen worden toegevoegd inzake ruimtelijke ordening, momenteel programma 5 
‘ruimte’, was, wat PVV betreft, niet nodig geweest. Zij had liever gezien dat het college een 
statement had gemaakt door programma 3 ‘wonen en ruimte’ te noemen, aangezien er al 
jaren een enorme woningnood is in de Provincie, die op den duur de maatschappij kan 

345 ontwrichten. De PVV betreurt het dat ook in toekomstige voorstellen voor herstelmaatregelen 
duurzaam investeren de norm zal zijn. Het college denkt twee vliegen in een klap te slaan, 
maar door economisch herstel met de bestrijding van klimaatverandering te combineren, is 
dit, wat PVV betreft, een zinloos pad. 

350 Gedeputeerde Stigter beantwoordt de vraag van de heer Hollebeek of er geen zorgen zijn 
over de uitvoering en of er voldoende middelen zijn om onder andere de klimaatambities te 
kunnen waarmaken. Er staan stevige ambities in het coalitieakkoord. Daar is men volop mee 
bezig. Er zijn ook aanvullende middelen afgesproken om deze ambities te kunnen realiseren. 
De coronacrisis komt hier doorheen, maar er is geen aanleiding om te veronderstellen dat de 

355 afgesproken ambities niet kunnen worden gerealiseerd. 
Het college ziet geen aanleiding om een aanpassing te doen ten aanzien van klimaat. 
De motie roept op tot een samenhangende benadering van het klimaatvraagstuk. Deze is  
vormgegeven in het actieprogramma klimaat, waarin de verschillende sporen vanuit de 
Provincie bij elkaar worden gebracht, zodat men daarop in samenhang kan sturen.

360 De CO2-impactanalyse wordt nader uitgewerkt. Gedeputeerde Pels komt hierop terug.

Gedeputeerde Loggen antwoordt dat zij met gemeenten in overleg zijn hoe natuurinclusief 
bouwen te incorporeren in de woonakkoorden. Er moet duidelijk zijn waar men dat wil, hoe 
men dat wil en wat de kosten zijn. Daarna kan er een beroep op de Provincie worden gedaan. 

365 Gedeputeerde komt zo snel mogelijk, uiterlijk na het zomerreces, terug bij de commissie 
over de voortgang van de woonambassadeur. Er is een mogelijke kandidaat.
De woningbouw staat niet in de kaderbrief omdat in de woonagenda al staat beschreven hoe 
de Provincie hieraan kan bijdragen en wat haar rol is. De woonagenda is al uitvoerig bij de 
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commissie besproken. Het is niet de bedoeling om zaken dubbel op te schrijven. En er is 
370 voldoende geld voor dit onderwerp aanwezig. 

De heer Klein (CU) interrumpeert en merkt op dat Gedeputeerde een punt heeft over de 
woonagenda. Tegelijkertijd heeft de commissie net de jaarrekening gekregen, voor een groot 
deel van het budget van Noord-Holland Noord zijn geen aanvragen gedaan. Het zou goed 

375 zijn om in de kaderbrief op een rij te zetten wat er is vastgesteld, welke problemen er nog 
worden gezien en of deze met de bestaande middelen kunnen worden opgelost of dat er 
nieuw beleid nodig is. 

Gedeputeerde Loggen vraagt zich af hoe de Staten het willen hebben. Hij zal deze wens 
380 meenemen naar de portefeuillehouder financiën en kijken hoe de informatievoorziening in de 

kaderbrief verder kan worden geoptimaliseerd. In deze commissie kan hier nog verder over 
worden gesproken. Het is een magere kaderbrief, vergeleken met andere jaren. Dat heeft te 
maken met deze bijzondere tijden.  

385 De heer Klein (CU) dankt Gedeputeerde voor de toezegging en denkt graag mee.

De heer Voskuil (PvdA) krijgt uit verschillende gemeenten het signaal dat er financiële 
problemen ontstaan. Dat heeft gevolgen voor de projecten die de Provincie in cofinanciering 
doet. Hoe gaan Gedeputeerde Staten om met projecten die de Provincie graag wil doen, maar 

390 waar gemeenten hun cofinanciering niet meer kunnen opbrengen?

Gedeputeerde Loggen zal deze vraag niet in de openbaarheid beantwoorden. Er zijn veel 
gemeenten die kampen met geldtekorten. Tegelijkertijd is er een basisplicht van de 
huisvesting van bewoners. Er is sprake van een ruimhartige subsidieregeling, waarbij de 

395 Provincie 50 procent voor haar rekening neemt. Als er maatwerk nodig is, moet er worden 
gekeken welke vragen op ons afkomen. Gedeputeerde vindt het verstandig om dit eerst 
intern met Gedeputeerde Staten en Provinciale Staten te bespreken. 

De heer Voskuil (PvdA) begrijpt dat er een strategie is en dat deze nu niet kan worden 
400 gedeeld. Hij denkt graag mee met strategische oplossingen.

De heer Vink (D66) dankt Gedeputeerde voor de toezegging voor een rijkere kaderbrief de 
volgende keer. Hij denkt graag mee. 

405 De voorzitter concludeert dat van hetgeen is besproken bij dit agendapunt een verslag wordt 
gemaakt, gebundeld met de besprekingen in de andere commissies en toegevoegd aan de 
vergaderstukken van Provinciale Staten van 29 juni.

410 5. Rondvraag commissaris van de Koning Van Dijk (portefeuille MRA)

Er zijn geen punten voor de rondvraag.

415 6. A-agenda Klimaat en Energie
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6.a Energie: Voorkeurstracé en stationslocatie Beverwijk-Oterleek (A-agenda RWK
08-06-2020)

420
De voorzitter meldt dat de commissie RWK de voorliggende voordracht bespreekt en 
adviseert aan Provinciale Staten over deze voordracht. Er moet worden vastgesteld of dit stuk 
als hamerstuk of als bespreekpunt naar de vergadering van Provinciale Staten van 29 juni 
gaat.

425
Mevrouw De Vries (PvdA) vraagt zich af hoe het leefbaar kan worden houden voor de 
bewoners van IJmond. Deze uitbreiding van het elektriciteitsnetwerk is nodig voor een 
knelpunt in de huidige capaciteit en de aanmelding van duurzaam opgewekte wind op 
zeestroom. In die zin is het besluit van Gedeputeerde Staten logisch. De leefbaarheid voor 

430 omwonenden in deze regio is voor PvdA een grote zorg. Er komt veel af op IJmond en 
Beverwijk en Wijk aan Zee in het bijzonder. Mevrouw De Vries noemt de uitgebreide 
problematiek rond Tata, waar de mensen dagelijks mee leven, de regionale opgave in de 
energietransitie, de wind op zee projecten en dan dit schakelstation en de verdere 
bekabeling. Naast hinder van de werkzaamheden, vraagt PvdA zich af of is gekeken naar de 

435 overlast daarna. Bijvoorbeeld de geluidsoverlast, en dan niet alleen op basis van abstracte 
normen, maar ook in de beleving. Het RIVM heeft hierover onlangs een onderzoek 
gepubliceerd. Daarbij is ook gekeken naar de vergroening rondom het station. Er is een 
communicatieplan. PvdA vraagt Gedeputeerde Staten om, samen met gemeenten en 
omwonenden, te onderzoeken wat de gevolgen van dit besluit zijn voor de leefbaarheid van 

440 de regio, in bredere zin dan alleen ten gevolge van de werkzaamheden.

Wat mevrouw Kamer van Hoegee (VVD) betreft, kan dit als hamerstuk door naar Provinciale 
Staten. Ze begrijpt de zorgen van mevrouw De Vries, maar er komt nog een ronde van 
zienswijzen. Het is belangrijk om daar goed naar te kijken.

445
De heer Kanik (D66) dankt de Griffie en ambtenaren voor het beantwoorden van de 
technische vragen. D66 stemt in met dit voorstel, het kan als hamerstuk door naar Provinciale 
Staten. 

450 Mevrouw Gielen (GL) noemt de energie-infrastructuur een van de grote uitdagingen van de 
energietransitie. In de systeemstudie staan de knelpunten genoemd. De vergroening rondom 
het station is een belangrijke suggestie om mee te nemen. Het voorbereidingsbesluit kan, 
wat GL betreft, als hamerstuk door naar Provinciale Staten. 
Ziet Gedeputeerde nog andere grote knelpunten in de energie-infrastructuur in Noord-

455 Holland die actie vereisen? Wanneer gaat men daarmee aan de slag?

De heer Kaptheijns (PVV) heeft moeite met het voorbereidingsbesluit. De achterliggende 
reden voor deze netuitbreiding steunt PVV niet. TenneT stelt op haar website dat de vraag 
naar elektriciteit hard groeit, aangezien steeds meer huizen overstappen van aardgas naar 

460 elektrische warmtepompen, het aandeel elektrische voertuigen groeit en op steeds meer 
plekken grote hoeveelheden duurzame elektriciteit worden opgewekt door zonneweiden en 
windparken. PVV ziet geen nut en noodzaak voor de energietransitie. Door dit 
voorbereidingsbesluit wordt dit gebied tijdelijk op slot gezet. Tegen een dergelijk besluit kan 
geen bezwaar of beroep worden ingesteld voor de periode van een jaar. Aangezien PVV lokaal 
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465 draagvlak heel belangrijk vindt, is dit niet wenselijk. Hoewel een netuitbreiding op dit 
moment mogelijk niet nodig is, stijgt de energievraag van onze samenleving. PVV hoopt op 
de grote potentie van kernenergie. Daarom stemt PVV, met tegenzin, in met het 
voorbereidingsbesluit en kan het door als hamerstuk naar Provinciale Staten.

470 De heer Hollebeek (PvdD) merkt op dat het voorkeurstracé het natuurgebied Krommenieër 
Woudpolder, een uitgestrekt en open polderlandschap, dat deel uitmaakt van een belangrijk 
regionaal netwerk van weidevogels en moeras- en watergebonden diersoorten, doorsnijdt. 
Hij verzoekt Gedeputeerde om te bekijken of het traject zoveel mogelijk langs de 
Krommeniedijk en Markervaart, of langs de bestaande infrastructuur, kan worden geleid om 

475 de impact op het de natuur zoveel mogelijk te beperken.

Gedeputeerde Stigter antwoordt dat er aandacht is voor leefbaarheid. Door de Provincie en 
lokale bestuurders werd bij de start van het traject de noodzaak gezien om hier medewerking 
aan te verlenen. De noodzaak bestond niet alleen uit het opwekken van duurzame energie, 

480 maar ook uit het toegenomen elektriciteitsverbruik bij huishoudens, bedrijven en boeren. 
In dit gebied spelen ook andere zaken op het gebied van leefbaarheid. Dat heeft geleid tot dit 
voorkeurstracé, met de minste ingrepen in leefbaarheid en natuurkant. In het vervolgtraject 
zijn nog de nodige keuzes te maken, bijvoorbeeld geluidsoverlast, trillingen en straling door 
het kV-station. In de volgende fase worden de leefbaarheidselementen onderzocht en 

485 geconcretiseerd. De leiding zelf komt onder de grond, de werkzaamheden zullen enige 
overlast geven. Men zal alles in het werk stellen om de impact op de leefbaarheid zoveel 
mogelijk te voorkomen.
Er zijn meerdere varianten bekeken. Er is gekozen voor de voorkeursvariant omdat deze de 
minste inbreuk maakt op de natuur en leefbaarheid. Gedeputeerde is bereid om naar de 

490 Woudpolder te kijken. Hij zegt toe om binnen de voorkeursvariant te kijken hoe men het ten 
aanzien van de natuur zo optimaal mogelijk kan realiseren. Bij de formulering van dit 
alternatief is echter al gekeken naar een variant die de minste inbreuk zou maken op het 
natuurgebied.

495 De heer Hollebeek (PvdD) geeft aan dat het stuk, na deze toezegging, wat hem betreft door 
kan als hamerstuk naar Provinciale Staten.

De voorzitter concludeert dat het stuk als hamerstuk door kan naar Provinciale Staten.

500
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7 Rondvraag gedeputeerde Stigter (portefeuilles Klimaat en Energie)

De heer Hollebeek (PvdD) heeft een rondvraag over C-agenda punt 11f,  concept RES-en. 
Gedeputeerde Staten hebben ingestemd met de concept RES-en voor Noord-Holland Noord 

505 en Noord-Holland Zuid. Dit onderwerp wordt op 21 september als A-agendastuk bij 
commissie RWK behandeld. Onderdeel van het besluit is om de concept RES-en voor reactie 
toe te sturen aan de deelnemers aan de voorafgaande bijeenkomsten in het RES-proces. 
Tijdens de Provinciale Staten vergadering van 3 februari heeft Gedeputeerde de statenleden 
gevraagd om de kaarten nog niet op tafel te leggen, met de toezegging dat men daar 

510 verderop in het proces alle ruimte voor zou krijgen. Als het in september wordt behandeld, is 
het zaak dat Provinciale Staten optimaal op de hoogte zijn van alle relevante ontwikkelingen. 
De heer Hollebeek verzoekt Gedeputeerde Staten om de binnengekomen reacties op de 
concept RES-en voor het zomerreces door te sturen aan Provinciale Staten en de eventueel 
tijdens het zomerrreces ingestuurde reacties, na het zomerreces door te sturen.

515
Gedeputeerde Stigter antwoordt dat hij hieraan wel en niet kan tegemoet treden. Het RES-
besluitvormingsproces is dynamisch. Het traject besluitvorming zal kenbaar worden gemaakt 
na het programma, dat verantwoordelijk is voor de uitvoering. Daar worden de wensen en 
bedenkingen van de verschillende gemeenten bijgehouden. Gedeputeerde wil voorkomen dat 

520 de Provincie daar tussen zit. Hij verwijst naar de website van de programma’s RES Noord-
Holland Noord en Noord-Holland Zuid, die continu wordt geactualiseerd. Gedeputeerde 
Stigter zegt toe de link te sturen.

De heer Hollebeek (PvdD) vult aan dat het hem inderdaad gaat om de informatievoorziening.
525

De voorzitter verwijst naar de opmerkingen van onder andere de heer Voskuil over dit proces 
bij de aanvang van deze vergadering. 

530 8 B-Agenda Ruimte en Wonen

8.a Ruimte/Mobiliteit: Bespreking concept-bestedingsplan OV-fonds

535 Het betreft in de commissie een oordeelsvormende bespreking op de B-agenda, de inbreng 
van de commissie wordt door GS meegenomen in de uitwerking naar het definitieve 
bestedingsplan van het OV-fonds.

De voorzitter heet Gedeputeerde Olthof welkom, die voor dit agendapunt bij de vergadering 
540 aansluit.

Eerste termijn:

De heer Kaptheijns (PVV) ziet een aantal positieve punten. Bij de prioritering wordt niet alleen 
545 aandacht aan de MRA besteed, maar ook aan het meer landelijk gebied van Noord-Holland. 

De regionale centra hebben een belangrijke functie voor zowel de omliggende kernen als 
voor de hele regio. Om gemeenten te kunnen ondersteunen bij het formuleren van de opgave 
en het opstellen van gebiedsvisie, wordt voorgesteld om vanuit het OV-fonds voor 2021 tot 
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2023 een bedrag van 1,1 miljoen euro vrij te maken voor proceskosten. PVV stemt daarmee 
550 in. Zij ziet wel graag dat burgers zoveel mogelijk worden betrokken bij het opstellen van 

gebiedsvisies. Wat is de visie van Gedeputeerde hierover?
Inzake financiering wordt niet alleen getoetst aan de hand van doelstellingen en prioriteiten, 
maar ook een financiële toets plaatsvindt door een provinciaal planeconoom en er wordt 
gekeken naar andere subsidiemogelijkheden.

555 PVV ziet ook potentie in het verdichten rondom OV-knooppunten voor het scheppen van 
goed bereikbare locaties en kortere reistijden. Dit zou tevens moeten bijdragen aan de 
vermindering van de CO2-uitstoot. Een bezwaar is de koppeling met het klimaatakkoord. Op 
bladzijde 2 van het bestedingsplan staat dat met het knooppuntenbeleid wordt bijgedragen 
aan de realisatie van de doelen van het klimaatakkoord en op bladzijde 3 staat dat de 

560 uitwerkingsrichting vervoer onder andere inzet op elektrisch vervoer. Deze zaken kunnen, 
wat PVV betreft, worden geschrapt.
PVV kan instemmen met de eerste twee doelstellingen op bladzijde 9 van het 
programmaplan, optimale ketenreis en beter benutten bestaande ruimte rondom het station. 
PVV vindt dat bij de derde doelstelling niet de koppeling met duurzaam vervoer en 

565 klimaatadaptatie hoeft te worden gezocht. 
PVV ziet voldoende positieve punten om akkoord te gaan met het voorliggende besluit.

De heer Vonk (D66) merkt op dat het OV-fonds vooral wil aansluiten bij bestaande projecten. 
Het geld voor de algehele keten aan knooppunten en hubs uit verschillende budgetten komt. 

570 Hoe wordt dit gecoördineerd? Welke rol zal het college hierin aannemen? Afwachtend als 
subsidieverstrekker, faciliterend of regulerend of als actief initiatiefnemer? 
Hoe zal de samenwerking tussen de Provincie en de vervoersregio Amsterdam worden 
vormgegeven? D66 is voorstander van het creëren van hubs. De heer Vonk stelt voor om 
bijvoorbeeld een optie voor een boodschappen ophaalpunt of een supermarkt toe te voegen. 

575 Zo kunnen werk- en huishoudelijke reizen worden gecombineerd. In Friesland zijn hier al 
mooie voorbeelden van. Hoe kijkt het college hiernaar en worden ervaringen meegenomen?
De plannen van het OV-fonds richten zich sterk op het woon-werkverkeer. Voor de jongere 
generatie zijn er ook andere redenen om te reizen, zowel overdag als ’s nachts. Ziet het 
college ook mogelijkheden om het ov ook in de nacht uit te breiden?

580 Door de coronacrisis lijken het thuiswerken en individueel vervoer met de fiets of auto een 
impuls te krijgen en het ov-gebruik af te nemen. De vraag is of dat ook op de langere termijn 
het geval is en welke consequenties dit kan hebben voor de verstedelijking en 
bereikbaarheid. Wat zijn de verwachtingen van het college?
Het knooppuntenbeleid loopt al enige tijd. Hoe staat het daarmee? Komt hier binnenkort nog 

585 een evaluatie van? Hoeveel woningen en andere voorzieningen zijn er intussen gerealiseerd 
rondom de knooppunten en hoeveel staan er nog in de planning?

De heer Hollebeek (PvdD) is ook benieuwd naar de rol die de Provincie voor haarzelf ziet. Hoe 
actief is die rol?  

590 De heer Hollebeek ondersteunt alle vier doelstellingen. De eerste en de laatste, het 
optimaliseren van ketenreizen en het waarborgen van samenhang binnen het ov-netwerk, 
zijn zijns inziens punten voor de commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid. Het 
mobiliteitsbeleid van de Provincie richt zich op alle modaliteiten. Hij ziet een neiging om te 
kiezen voor een compromis van alle modaliteiten op alle plekken. Daar wringt de schoen. In 

595 bepaalde delen van de kop van Noord-Holland is het niet realistisch om te verwachten dat 
openbaar en/of collectief vervoer de gehele mobiliteitsbehoefte kan faciliteren. Daar zal, een 
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zo schoon mogelijke, auto altijd een optie blijven. Juist in een gebied waar de werkelijke druk 
en bevolkingsdichtheid groot zijn, zal de focus moeten liggen op thuiswerken, fietsen en ov. 
Bij de knooppunten zal aandacht moeten zijn voor een zo ideaal mogelijke koppeling tussen 

600 de verschillende modaliteiten, bijvoorbeeld bij De Poort van Hoorn.
De heer Hollebeek verwijst naar doelstellingen 2 en 3, het beter benutten van de ruimte 
rondom de stationsgebieden en het verbeteren van de kwaliteit van de leefomgeving. Hierbij 
valt de term ‘stedelijk groen’. Hij hoopt dat het hierbij niet louter om kijkgroen gaat, maar 
dat er ook werk wordt gemaakt van natuurinclusiviteit. Het lijkt erop dat natuurinclusiviteit 

605 voornamelijk wordt meegenomen bij de bouw en renovatie van woningen. Dit project biedt 
bij uitstek een uitgelezen mogelijkheid om werk te maken van een brede visie op 
natuurinclusieve ruimtelijke inrichting. 

Mevrouw De Vries (PvdA) noemt dat, wat PvdA betreft, de rode draden in alle 
610 aandachtsgebieden zouden moeten zijn leefbaarheid, betaalbaarheid en bereikbaarheid voor 

iedereen in Noord-Holland. Voor het OV-fonds krijgt Noord-Holland Noord meer aandacht 
dan alleen passend binnen de verbinding met de regio Amsterdam, niet voornamelijk als 
onderdeel van Daily Urban System van Amsterdam. Aandacht voor de regio zelf, bijvoorbeeld 
een ov-pilot voor de bereikbaarheid van Den Helder, maatwerk in het ov. Er moet helder 

615 worden waarvoor het OV-fonds precies bedoeld is. Er is afgesproken om een OV-fonds in te 
stellen voor investeringen in het ov. Hoort dit onderwerp wel bij de commissie RWK? Volgens 
mevrouw De Vries zou het bij de commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid horen. Het ontwerp 
bestedingsplan is erg breed en de kaders zijn soms wat vaag. Er wordt ook gesproken over 
de stimulering van de woningbouw en economie. Dat zijn belangrijke onderwerpen, maar 

620 daar is dit fonds niet voor bedoeld. Daar zijn bijvoorbeeld de regeling PNH ov-knooppunten 
voor en het Uitvoeringsprogramma Binnenstedelijk Bouwen en Versnellen voor. Heldere 
doelstellingen zijn belangrijk als kader voor besteding van dit OV-fonds. De gelden van het 
OV-fonds zijn prima bedoeld voor de reizen in de ov-keten en onderwerpen zoals 
fietsenstallingen, directe bereikbaarheid op de fiets, maatwerk in het ov, aantrekkelijke ov-

625 knooppunten en toegankelijke bushaltes. De PvdA vraagt Gedeputeerde Staten om het 
bestedingsplan voor het OV-fonds met die prioritering in te vullen. Een adaptieve strategie is 
mooi, maar wel met heldere kaders afgestemd op het doel van het fonds, innovatie en 
verbetering van het openbaar vervoer. 

630 Mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) vindt het ov-knooppuntenproject een goede aanvulling 
op het bestaande ov-netwerk. Keuzevrijheid voor vervoer is belangrijk om een goed 
alternatief te bieden voor de auto en voor een goede deur tot deurreis van essentieel belang. 
Mevrouw Kaamer van Hoegee noemt een aantal aandachtspunten. In het fonds is vooral 
aandacht voor de MRA, het deel dat toebehoort aan Daily Urban System. De Provincie staat 

635 nog steeds voor een enorme woningbouwopgave. Dit OV-fonds moet ervoor zorgen dat de 
deur tot deurreis van woon- naar werklocaties wordt verbeterd. De VVD vindt het zinnig om 
deze wens te laten meegroeien met de woningbouw in de regio. En dan niet alleen de 
woningbouw in de MRA direct aan of op de ov-knooppunten, maar ook in de meer rurale 
gebieden waar straks kleinschalige woningbouw aan de randen van dorpskernen wordt 

640 toegestaan. Bijvoorbeeld in Hollands Kroon of in grote delen van West-Friesland gaat het om 
redelijke aantallen nieuwe woningen die mogelijk in de regio worden bijgebouwd. Er is, 
gezien de huidige woningnood, een beweging gaande waarbij steeds meer inwoners uit de 
MRA vluchten naar Noord-Holland Noord, zelfs tot aan Hollands Kroon en Den Helder. De 
VVD gaat ervan uit dat men in de toekomst de stromen woon-werk en de afstanden goed 
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645 blijft monitoren en eventueel, waar nodig, er ook naar het aantal ov-knooppunten en nieuwe 
knooppunten wordt gekeken. Als voorbeeld noemt zij de mobipunten die in de 
Noordkopgemeenten al deze zomer worden gerealiseerd. Waarom worden stations als 
Schagen en Anna Paulowna nu nog niet gezien als ov-knooppunten en worden er in de 
toekomst meer van dit soort knooppunten gerealiseerd in andere gebieden dan de 

650 Noordkopregio? 
In de vorige periode was er een pilot met ov-fietsen in het ov-knooppunt Muiden. Wat zijn 
de resultaten daarvan? Deze vraag mag ook schriftelijk worden beantwoord. 
De VVD is van mening dat met dit voorstel een goede invulling wordt gegeven aan het 
coalitieprogramma. Mevrouw Kaamer van Hoegee vraagt nogmaals aan Gedeputeerde Staten 

655 om bij de verdere uitwerking van het ov-knooppuntenbeleid rekening te houden met de 
volgordelijkheid van deze, in relatie tot woningbouw. Het kan niet zo zijn dat woonwijken 
straks eerder zijn gerealiseerd dan goede ov-voorzieningen. De ov-voorzieningen zouden 
eerder klaar moeten zijn dan de woningbouw, of, in ieder geval, gelijktijdig.

660 De heer Klein (CU) geeft aan dat CU positief is over dit fonds. Hij sluit zich aan bij de 
opmerking van mevrouw de Vries om vooral de prioriteit te leggen bij ov. Doelstelling 2, het 
benutten van de ruimte rondom stationsgebieden, vindt CU niet zozeer passen bij het OV-
fonds. Het plan is op sommige punten nog wat vaag beschreven. Op het gebied van 
strategieën en prioriteiten zou dat scherper kunnen. Bijvoorbeeld bij doelstelling 2 staat een 

665 strategie die een herformulering is van de doelstelling. 
Bij opgave 2, prioriteiten, staat een beschrijving van de regionale centra in Noord-Holland 
Noord. Wat de opgave is, is niet duidelijk. Het is ook niet duidelijk hoe het college de 
verschillende doelstellingen tegen elkaar denkt af te wegen. CU is bang dat doelstelling 3, 
leefbaarheid, het onderspit zal delven.

670 In bijlage 2, randvoorwaarden, worden algemene randvoorwaarden beschreven. Zijn er 
ondergrenzen te noemen waaronder men niet wil financieren? 

Mevrouw Van Wijnen (GL) is blij met de investering in het ov. Wat houden een adaptief 
programma en flexibele investering in? Veel accent ligt op de MRA. Dat is begrijpelijk, maar 

675 de MRA is een gebied met een vervoersregio, met een eigen mandaat. Het is ook de taak van 
de Provincie om het evenwicht tussen de Kop van Noord-Holland en de MRA te bewaken. In 
dit investeringsprogramma meent GL te lezen dat er een stukje van de 
verstedelijkingsstrategie van de MRA naar voren komt. Hoe verhouden deze zich tot elkaar? 
Als hiermee inderdaad een voorschot wordt genomen op de verstedelijkingsstrategie, dan is 

680 GL benieuwd of de Provincie hierin een actieve rol gaat spelen met een actieve agenda en 
duidelijke prioriteiten, of dat zij subsidievolgend zal zijn.  

Gedeputeerde Loggen antwoordt dat er brede steun is voor de aanpak met ketenbenadering. 
Men ziet de relatie met ruimtelijke ordening. 

685 Het college heeft geprobeerd om de integrale benadering te betrekken bij hoe men wil 
omgaan met de besteding. Zeker bij de schaarse ruimte rondom stationsgebieden en ov-
knooppunten is een integrale benadering belangrijk. Het voorstel is nog niet in beton 
gegoten en zal ook nooit helemaal zijn. Het voorstel maakt in positieve zin veel los bij 
gemeenten. Met deze aanvulling zullen de ov-knooppunten een succes blijven.

690 Men constateert dat er een immense woningbouwopgave is in het MRA-gebied. Er zit veel 
spanning gebieden in de MRA waar nu woningbouw staat gepland. Het is de vraag of dat 
binnen een termijn van 8-12 jaar gerealiseerd kan worden. Gedeputeerde denkt dat op 
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sommige plekken sprake is van een langere doorlooptijd. Het Daily Urban System is een 
goede basisinfrastructuur om op verder te kunnen bouwen. Er moet worden gekeken hoe de 

695 stationsgebieden en ov-knooppunten hieraan kunnen bijdragen. Op de langere termijn 
betekent dat complementair bouwen in de MRA en niet-MRA, vanuit een integrale 
benadering. Het is lastig om alle functionaliteiten gestapeld te doen. Er moeten prioriteiten 
worden gesteld. Het vraagstuk of er in sterk verstedelijkte ov-knooppunten nog wel ruimte is 
voor de auto, of dat men daar slimmer mee moet omgaan, komt er. 

700 Dat de leefbaarheid niet in het geding mag komen, deelt het college. Het moet in een juiste 
balans worden vormgegeven.
Er werd om een monitor rondom de ov-knooppunten gevraagd. Half maart is er, volgens 
Gedeputeerde, een monitor naar Provinciale Staten gestuurd. Gedeputeerde Loggen zal dit 
nakijken en deze eventueel nasturen. [Later wordt dit door mevrouw Kaamer van Hoegee 

705 (VVD) bevestigt]
Gedeputeerde is blij met de ondersteuning van de heer Kaptheijns en is het op veel punten 
met hem eens, behalve over het punt van de koppeling met het klimaatakkoord. Men heeft te 
maken met een wet, er is sprake van droogte, er zijn extremen in het klimaat. De Provincie 
moet wel voldoen aan de afspraken die op landelijk niveau zijn gemaakt. 

710 Er wordt voor dit fonds ook naar andere financieringsbronnen gekeken. Het moet zo breed 
mogelijk worden. Men hoopt ook in staat te zijn om, gaande het proces, nieuwe vraagstukken 
op te pakken.
Er wordt ook geprobeerd verbinding te maken met de vervoersregio’s binnen en buiten de 
MRA. In de verstedelijkingsstrategie wordt Daily Urban System centraal gesteld. Dit heeft een 

715 fijnmaziger systematiek en heeft meer te bieden dan de harde grens tussen MRA en niet-
MRA. 
Zonder Provincie geen ov-knooppunten. Dit soort projecten zijn te groot voor een gemeente 
alleen. Men heeft ook te maken met partijen als de NS, het organiseren van tegenspits en hoe 
men kan zorgen dat bij woningbouw niet naar wenselijkheid, maar naar de draagkracht van 

720 het gebied wordt gekeken. 

Mevrouw Van Wijnen (GL) heeft een aanvullende vraag aan Gedeputeerde. Ze is blij dat 
Gedeputeerde kiest voor ov-knooppunten. Daily Urban Systems zijn misschien beter dan 
MRA. Achter MRA zit veel ondoordacht beleid over hoe men omgaat met landschappen en 

725 verschillende woonmilieus. Heeft de accentverschuiving naar Daily Urban Systems 
consequenties voor zaken die al bij de MRA zijn besproken?

Gedeputeerde Loggen bedoelde niet dat Daily Urban Systems beter zijn dan MRA, maar dat 
men, geredeneerd vanuit Daily Urban Systems, een belangrijkere bijdrage kan leveren aan de 

730 woningopgave voor Noord-Holland omdat daarbij de grenzen van de MRA wat vervagen en 
men meer de regio kan inzetten om woningbouw te realiseren. Op plekken binnen de MRA 
duurt het op sommige plekken langer dan werd voorzien. Er is draagvlak voor bij de regio. 
Als Daily Urban Systems verder worden geoptimaliseerd, kan er meer binnenstedelijk worden 
opgelost met de bestaande infrastructuur. Op deze manier wordt een belangrijke wens van 

735 de staten gefaciliteerd. Zo kan het buitengebied binnen de MRA worden gekoesterd. Daily 
Urban Systems zijn geen verbetering, maar een verfijning van de al bestaande discussie.

Gedeputeerde Olthof antwoordt dat de samenwerking met Vervoersregio Amsterdam goed is. 
Gedeputeerde zit zelf in het Platform Mobiliteit van de MRA en probeert de verbinding met de 
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740 rest van Noord-Holland op de agenda te houden en verder te versterken, binnen en buiten de 
MRA. 
Een andere belangrijke pijler is de ketenreis. De verbinding naar de ov-knooppunten moet 
goed zijn. Daarom zal er ook aandacht zijn voor de ketenreis, ook in de rest van de regio. De 
evaluatie van de Concessie Noord-Holland Noord is daar een mooi moment voor. 

745 Met de drie regio’s buiten de MRA, Noord-Holland Noord, Zuid-Kennemerland en IJmond en 
Gooi- en Vechtstreek, heeft Gedeputeerde overleg gehad. Samen met die regio’s wordt een 
strategische agenda opgesteld.  
Er wordt gekeken naar meerdere modaliteiten. Maar in het Regionaal Mobiliteitsplan gaat het 
uiteindelijk om het terugdringen van de CO2-uitstoot en het gebruik van de traditionele auto. 

750 Men kan meer gebruik maken van fiets, ov en elektrisch vervoer. Deze punten staan 
nadrukkelijk op de agenda en Gedeputeerde hoopt dit de komende jaren verder in uitvoering 
te brengen. Ook de bereikbaarheid van de rest van Noord-Holland wordt daaraan verbonden. 
Op de vraag van de VVD over het ov-knooppunt Muiden komt hij schriftelijk terug.

755 Tweede termijn:

Mevrouw De Vries (PvdA) vindt Daily Urban System zeker belangrijk. Ze is gerustgesteld door 
Gedeputeerde Olthof dat er evenwicht zal zijn in de aandacht naar de rest van Noord-
Holland. Ze ziet graag een integrale benadering van ov-knooppunten, maar het OV-fonds is 

760 bedoeld voor directe ov-maatregelen. Hoort dit OV-fonds niet eerder bij commissie Mobiliteit 
en Bereikbaarheid? 

Mevrouw Kamer Van Hoegee (VVD) kan inderdaad bevestigen dat Gedeputeerde Loggen de 
monitor over ov-knooppunten in maart heeft gestuurd.

765
De heer Vonk (D66) hoort graag van Gedeputeerde Olthof nog antwoord op zijn vraag over 
nacht-ov. Wat is de verwachting dat de gevolgen voor het ov zullen zijn van het thuiswerken 
door corona?

770 Gedeputeerde Olthof antwoordt dat het OV-fonds in de opzet nadrukkelijk was gekoppeld 
aan de ov-knooppunten, het verder ontwikkelen van ov-knooppunten en het versterken van 
de ketenreis en het ov. Vandaar dat deze vanuit de commissie RWK is ingestoken. Het past 
goed bij commissie RWK, Gedeputeerde zorgt samen met Gedeputeerde Loggen voor 
integraliteit. De komende tijd word er vooral naar de inhoud gekeken. Gedeputeerde hoort 

775 graag of ov daar voldoende in terugkomt. 
Bij de evaluatie van de concessies zal worden gekeken naar nacht-ov. Gedeputeerde neemt 
dit punt mee in het overleg met gemeenten over de concessies. 
Ov is meer dan alleen thuiswerken. Er zal ook worden gekeken naar ander gebruik van het ov, 
onder andere door de jeugd.  

780 Landelijk, binnen de MRA en de Provincie wordt nu al gekeken naar het benutten van 
thuiswerken. Als men voor 15% blijft thuiswerken, dan zullen veel problemen zijn opgelost. Er 
wordt ook overlegd met werkgeversorganisaties. Zodra daar meer over bekend is, zal 
Gedeputeerde de Staten informeren.

785 Gedeputeerde Loggen benadrukt nog dat het niet alleen om de MRA gaat, maar om de hele 
Provincie Noord-Holland. Het definitieve Bestedingsplan komt nog langs de Staten.
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Corona heeft inzicht gegeven in wat er mogelijk is met de hedendaagse infrastructuur en 
nieuwe technieken. Ook na coronatijd wordt hier nog over gesproken.

790
8.b Wonen: Huisvesting buitenlandse werknemers (B-agenda RWK 08-06-2020)

De brief wordt door de commissie RWK besproken en is daarom ter bespreking
geplaatst op de B-agenda Wonen. Er vindt geen besluitvorming plaats. 

795 Gedeputeerde Zaal is bij dit agendapunt aanwezig.

De voorzitter verwelkomt de inspreker, de heer Koomen van het bedrijf Action.

De heer Koomen licht toe wat huisvesting van arbeidsmigranten betekent voor een bedrijf als 
800 Action. Locatie Zwaagdijk van Action heeft dagelijks te maken met dit vraagstuk. Met name 

voor het distributiecentrum wordt veel gebruik gemaakt van arbeidsmigranten, die steeds 
meer eisen stellen aan de kwaliteit van huisvesting. Voordat ze komen, willen ze, terecht, 
weten hoe hun huisvesting eruitziet. Ze willen ook graag weten hoeveel tijd zij kwijt zijn aan 
woon-werkverkeer. Door deze eisen is het lastig om mensen aan het bedrijf te kunnen 

805 binden. Zonder deze mensen komt de bedrijfsvoering van deze locatie van Action in gevaar. 
De schaarste in huisvesting leidt ertoe dat medewerkers op steeds grotere afstand worden 
gehuisvest. Dat leidt tot extra vervoersbewegingen, extra uitstoot, extra kosten en een lagere 
medewerkerstevredenheid. Huisvesting is een randvoorwaarde om als arbeidsmigrant bij een 
bedrijf aan het werk te gaan. De heer Koomen roept de Provincie op om gemeenten te 

810 stimuleren om, ook buiten de grens van de eigen gemeente, deze huisvestingsproblematiek 
op te lossen. En om mee te denken over ruimtelijke ordeningsvraagstukken, zoals 
huisvesting op een industrieterrein, kleinschalige en grootschalige huisvesting. Op 2 juli 
wordt een plan gepresenteerd door de Westfriese Bedrijvengroep. Ook roept hij de Provincie 
op om, naast het creëren van extra werkgelegenheid, ook te kijken naar de huisvesting.

815
Vragen:

De heer Vink (D66) is blij met de werkgelegenheid. Hij vraagt waar precies de huisvesting 
knelt, gaat het om aantallen, kwaliteit of bereikbaarheid? 

820
De heer Koomen antwoordt dat het om aantallen en kwaliteit gaat. Als werkgever wil Action 
deze arbeidsmigranten op een fatsoenlijke manier huisvesten, met voldoende ruimte en 
leefbaarheid, maximaal twee mensen op een kamer. Er zijn normen waaraan de 
uitzendbureaus moeten voldoen. Dat is niet of nauwelijks beschikbaar in deze regio. Bij 

825 andere bedrijven wordt het steeds moeilijker, waardoor de regels moeten worden losgelaten. 
Dat is niet wenselijk, zeker niet in coronatijd.

De heer Vink (D66) ziet dat de heer Koomen zich wel zorgen maakt, maar vraagt of het klopt 
dat er nog geen tekort is aan arbeidsmigranten.

830
De heer Koomen antwoordt dat, omdat er vorig jaar een tekort aan medewerkers was, Action 
andere filialen naar distributiecentra in het buitenland heeft moeten afstoten. De 
bedrijfsvoering komt in het geding. De afgelopen maanden is dat weer redelijk op orde.
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835 Mevrouw Van Oorsouw (SP) vraagt op welke punten het schort bij de samenwerking met 
gemeenten?

De heer Koomen antwoordt dat bijvoorbeeld de gemeente Medemblik een ander beleid heeft 
op het gebied van huisvesting dan de buurgemeenten. Hij noemt als voorbeeld Hollands 

840 Kroon, waar hij met Gedeputeerde op werkbezoek is geweest. De gemeente Medemblik kan 
dit niet alleen oplossen door alleen huisvesting te bouwen in de gemeente Medemblik. Dan 
wonen ze in een gemeente waar huisvesting wordt gefaciliteerd en werken ze in een 
buurgemeente. Dat kan niet de bedoeling zijn. 

845 Mevrouw Kaper-Hartenberg (CU) vraagt of het bedrijf zicht heeft op waar de mensen nu 
worden gehuisvest? Hoeveel mensen wonen er in een hotel, recreatiepark of 
eengezinswoning? 

De heer Koomen antwoordt dat arbeidsmigranten vanuit uitzendbureaus worden ingeleend. 
850 Het gaat om reguliere woningen en huisvesting die door uitzendbureaus wordt gefaciliteerd. 

Dat kan een recreatiepark zijn of een particuliere woning. Hij schat in dat de verdeling is 60 
procent in privé huisvesting en 40 procent in short stay via het uitzendbureau.  

Mevrouw Kaper-Hartenberg (CU) vraagt naar de verhouding tussen short stay en long stay.
855

De heer Koomen antwoordt dat er aan het einde van het jaar meer gebruik wordt gemaakt 
van short stay. Dan zal de verhouding naar 50-50 gaan of naar 40 en 60 procent.

Mevrouw Kaper-Hartenberg (CU) vraagt of de problemen bij short stay liggen of bij beiden.
860

De heer Koomen antwoordt dat Action hoopt dat mensen langere tijd bij Action willen 
werken. De problematiek ligt met name bij mid stay en long stay.

Mevrouw Van Andel (CDA) vraagt wat de oplossing zou kunnen zijn? Wat verwacht de heer 
865 Koomen van de Provincie?

De heer Koomen denkt dat het een combinatie van meerdere ideeën moet zijn. Het initiatief 
van de Westfriese Bedrijvengroep richt zich op grootschalige, goed georganiseerde 
huisvesting met een hogere kwaliteit dat ongeveer 20 jaar mee zou moeten kunnen. Daar ligt 

870 een oplossing. De oplossing zou ook kunnen liggen in huisvesting op een industrieterrein of 
in de polder (verkaveling). Het zou een combinatie van grootschalig en kleinschalig moeten 
zijn.

Mevrouw Van Andel (CDA) vraagt waarom dat tot nu toe nog niet lukt.
875

De heer Koomen antwoordt dat er vaak weerstand is bij bewoners in de omgeving. 

De heer Voskuil (PvdA) vraagt om hoeveel arbeidsmigranten het gaat. Over welk percentage 
van de totale workforce gaat het? Wat doet Action zelf aan het probleem?

880
De heer Koomen antwoordt dat bij de locatie Zwaagdijk 70 procent flexmedewerker is, 
waarvan een deel arbeidsmigranten. 
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Action is goed in het verkopen van bepaalde producten, maar niet zo goed in het werven, 
huisvesten en tewerkstellen van arbeidsmigranten. Daarom heeft zij dat uitbesteed.

885
De heer Vink (D66) vraagt of het bij locatie Zwaagdijk beter of slechter gaat dan bij locatie 
Echt (Limburg)? Als er een verschil is, hoe komt dat?

De heer Koomen antwoordt dat de Provincie Limburg en de gemeente Echt-Susteren actiever 
890 bezig zijn met grootschalige huisvesting dan de Provincie Noord-Holland. Er is een groot 

park vlakbij het distributiecentrum waar arbeidsmigranten eenvoudig kunnen worden 
gehuisvest. Daar is de problematiek in veel mindere mate aanwezig. De heer Koomen nodigt 
de commissie uit voor een werkbezoek.

895 De heer Voskuil (PvdA) neemt de uitnodiging voor het werkbezoek graag aan.  

De voorzitter dankt de heer Koomen voor zijn inspraak.
Het voorstel voor een werkbezoek wordt door meerdere commissieleden ondersteund.
De Griffie neemt contact op met de heer Koomen.

900
Eerste termijn:

De heer Zoon (PvdD) vindt dat men in Noord-Holland geluk heeft gehad met COVID19 en de 
arbeidsmigranten, ondanks de 15.000 tot 20.000 illegale verblijven, ondanks de 

905 slachthuizen, distributiecentra en grijze bedrijven. Het is jammer dat het voornemen uit 2018 
met een plan van aanpak huisvesting werknemers, een registratiesysteem, dat in 2019 door 
gemeenten zou worden gebruikt en huisvestingsnormen van Stichting Normering Flexwonen, 
niet van de grond is gekomen. In 2020 zal men bij gemeenten hierover een andere mening 
hebben, de regels zijn aangescherpt waardoor mensen niet meer op een kamer kunnen 

910 slapen. Ook buiten coronatijd lijkt dit menselijk en wenselijk. De heer Zoon vindt het niet een 
provinciale taak om huisvesting te regelen, maar het moet wel goed en veilig zijn. Daar ligt 
de provinciale rol. Hij adviseert Gedeputeerde Staten om nog een belronde te doen en anders 
de regie over te nemen.

915 Mevrouw Van Andel (CDA) is geschrokken van de stukken. In plaats van een probleemanalyse 
over huisvesting van arbeidsmigranten en mogelijke oplossingsrichtingen, leest men een 
betoog dat gemeenten het niet oppakken en dat de Provincie moe is van het sjorren en 
trekken. CDA had meer verwacht. Mevrouw Van Andel roept op om het met elkaar 
constructief op te pakken en te kijken wat er mis gaat en naar de achterliggende redenen. 

920 Het is voor gemeenten niet aantrekkelijk om dit op te pakken. Het neemt gedoe over 
registratie, het krijgen van inzicht in problemen en geld uitgeven met zich mee om dit van de 
grond te krijgen. Er zijn voor gemeenten al zoveel doelgroepen om te huisvesten. 
Ondertussen slapen veel buitenlandse medewerkers , dicht op elkaar, illegaal in schuren. Dat 
is gevaarlijk en, zeker in deze coronatijd, niet de bedoeling. De Westfriese Bedrijvengroep 

925 schat in dat er 20.000 tot 25.000 bedden nodig zijn voor de drie regio’s samen. Er moet een 
inhaalslag worden gemaakt. Grootschalige huisvestinglocaties met mooie kamers en 
voorzieningen. Uitzendbureaus, ondernemers en overheden samen zouden daaruit moeten 
komen. Er zijn keurmerken hoe een goede woningbouwlocatie eruit moet zien. Gemeenten 
willen dit misschien niet meteen, daarom zal er gesjord en getrokken moeten worden. 
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930 Locaties liggen vaak in gebieden waar niet mag worden gebouwd, bijvoorbeeld op een 
bedrijventerrein of in buitenstedelijk gebied. Hierover is niets terug te lezen in de stukken.                       
In de antwoorden op de technische vragen van de heer Hollebeek leest mevrouw Van Andel 
dat planologische ruimte bieden de essentiële eerste stap is voor de realisatie van voldoende 
en fatsoenlijke huisvesting. Indien nodig, kan de Provincie hiervoor zorgen door een 

935 provinciaal inpassingsplan, in overleg met gemeenten. Waarom staat hier niets over in de 
stukken? 
Als het probleem blijft zoals het nu is, moet men concluderen dat het voor de land- en 
tuinbouwsector en bijvoorbeeld Action niet mogelijk is om te regelen wat nodig is. CDA 
adviseert de Provincie om de regie te nemen. Is Gedeputeerde bereid om hier mensen op te 

940 zetten die hier een uitdaging in zien en te laten uitzoeken welke aanpassing of uitzondering 
op provinciale regels er dan nodig is? De Provincie moet maatwerk kunnen leveren, zonder de 
regie over te nemen. CDA ziet graag dat de Provincie uitzoekt wat de redenen van gemeenten 
zijn om niet te willen of kunnen meedoen. Neemt Gedeputeerde deze uitdaging aan?

945 De heer Van Gilse (VVD) vindt dit een belangrijk en actueel onderwerp, zowel economisch, 
sociaal, en voor de woningmarkt. Illegale en slechte huisvesting, soms met uitbuiting, de 
volksgezondheid en overlast voor de woonomgeving spelen daarbij. Men ziet een verdringing 
door arbeidsmigranten op de reguliere woningmarkt, met name de short stay en mid stay. Zij 
kunnen op andere manieren worden gehuisvest, waardoor de reguliere woningen beschikbaar 

950 zijn voor de markt. Er zit te weinig vaart in het dossier, er is onvoldoende samenwerking in 
de regio’s en tussen de regio’s. Het onderwerp wordt vermeden door lokale bestuurders. 
Er moet worden gezocht naar juiste locaties met goede voorzieningen en goed beheer. 
Hij hoopt dat Gedeputeerde met een positieve houding naar het initiatief van de Westfriese 
Bedrijvengroep op 2 juli zal kijken. VVD ziet een aantal knelpunten. Terughoudendheid van 

955 de lokale overheid, bovenregionale aanpak is nodig en een tekort aan geschikte locaties, met 
name de planologische ruimte. In het stuk zijn drie scenario’s gegeven. Wat VVD betreft, pakt 
de Provincie een actieve regierol. Heeft Gedeputeerde hier al ideeën over?
De behoefte is er bij de lokale overheid. Ze willen niet de regels, maar met name praktische 
oplossingen en bestuurlijke dekking. Er zijn niet voldoende locaties. In de kernen bouwen wil 

960 men eigenlijk niet, deze wil men voor de reguliere woningbouw houden. Randen van 
bedrijventerreinen en woonwijken en agrarisch gebied zijn lastig. Kan hier op een andere 
manier naar worden gekeken? Bijvoorbeeld door in de Omgevingsverordening een apart 
afwegingskader te hebben voor tijdelijke huisvesting. Na 10 tot 15 jaar kunnen deze 
voorzieningen weer verdwijnen.

965
De heer Voskuil (PvdA) is al lang een heikel onderwerp. Er is sprake van veel ellende, zoals 
illegale huisvesting, soms mensonterende woonomstandigheden, gedwongen winkelnering, 
overbezetting en verkamering. Terwijl deze werknemers nuttig en zwaar werk doen en 
belangrijk zijn voor de economie. Zij hebben recht op een eerlijk loon en daar hoort eerlijke 

970 huisvesting bij. Het evaluatierapport Noord-Holland Noord Opmeer schetst  een 
zorgwekkend beeld van bestuurlijk onvermogen. Iedereen kent het probleem, maar tot een 
oplossing of tot samenwerking komen, lukt niet. In West-Friesland bestaat het probleem ook 
en over de Haarlemmermeer wordt niets gezegd, terwijl ook daar sprake is van een 
vergelijkbaar huisvestingsprobleem. Komt er een plan van de grond, dan ontstaat er snel 

975 weerstand. De weerstand wordt vergroot door het op grote schaal opkopen en verkameren 
van woningen door uitzendbureaus, wat de druk op de lokale woningmarkt nog meer 
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verhoogt. Het college schetst drie mogelijkheden, doormodderen, opgeven of doorpakken. 
Wat PvdA betreft, is doorpakken wenselijk. 

980 De heer Vink (D66) had de door andere commissieleden genoemde knelpunten in de 
rapportage verwacht. Deze staan er echter niet in. De heer Vink vindt de rapportage niet 
voldoende om deze te bespreken. Er komt niet uit het stuk naar voren dat gemeenten het 
probleem willen oplossen. Bij het voorbeeld dat de heer Koomen noemde in Limburg wordt 
het wel door gemeenten en provincie samen opgepakt. De bedrijfsvoering wordt geschaad en 

985 het heeft gevolgen voor de gezondheid van mensen, omdat het niet goed is geregeld. Hoe 
denkt het college om te gaan met de problemen en waarom staan de problemen niet helder 
geformuleerd in de rapportage?

Mevrouw Kaper-Hartenberg (CU) citeert uit het eerste advies van het Ministerie van SZW, 
990 gisteren gemeld door RTL Nieuws. “Om coronabesmettingen bij slachthuizen, 

distributiecentra en in de land- en tuinbouw te beperken, moeten uitzendbureaus 
arbeidsmigranten niet langer samen op een kamer laten slapen. Ze mogen ook niet meer in 
kleine busjes van en naar het werk worden gebracht.” Door de coronacrisis wordt pijnlijk 
zichtbaar hoe kwetsbaar de positie van veel arbeidsmigranten is. Hun woon- en 

995 werkomstandigheden zijn vaak slecht en leveren nu een extra gevaar voor de 
volksgezondheid op. Arbeidsmigratie is een pervers verdienmodel geworden voor werkgevers 
en uitzendbureaus die voor een dubbeltje op de eerste rang willen zitten. Met negatieve 
gevolgen voor de arbeidsmigranten zelf en voor de samenleving. Denk aan achterblijvende  
lonen, verdringing aan de onderkant van de arbeidsmarkt, druk op de sociale zekerheid, 

1000 problemen met huisvesting en overlast. Vrijwel dagelijks verschijnen er berichten over 
misstanden gerelateerd aan arbeidsmigratie, zoals uitbuiting, slechte arbeidsomstandigheden 
en huisvesting. Dat maakt hen kwetsbaar en zorgt voor vervreemding. Zij betalen de 
hoofdprijs aan huur en van integratie is geen sprake. Daarnaast zitten ze vaak in een 
afhankelijkheidsrelatie omdat de werkgever ook de huisbaas is. Met name de huisvesting 

1005 voor short stay, waarvan gemeenten een onevenredig groot aantal op zich moeten nemen, 
ziet men het maatschappelijk draagvlak afnemen. De problemen van deze huisvesting 
hebben invloed op de toch al overspannen woningmarkt. Eind mei heeft de Tweede Kamer-
fractie van CU, samen met de SP, in de initiatiefnota actieplan arbeidsmigratie het Kabinet 
opgeroepen om de misstanden rond arbeidsmigratie snel aan te pakken. In het actieplan 

1010 staan concrete maatregelen. Om de afhankelijkheidsrelatie van de arbeidsmigrant met de 
werkgever te doorbreken, wil CU dat er een eind komt aan de mogelijkheid om een deel van 
het loon in te houden voor huisvesting. Ook wil CU regulering van de uitzendbranche en 
afdwingbare kwaliteitseisen om malafide bureaus aan te pakken. Dat verbetert de positie van 
arbeidsmigranten en is ook eerlijk voor bedrijven en uitzendbureaus die wel goede intenties 

1015 hebben. 
CU maakt zich zorgen over de informatie van het college. Als mensen hier vanuit Oost-
Europa komen werken, dan verdienen zij een humane huisvesting, die aan onze 
huisvestingsnormen voldoen. Dat lijkt in Noord-Holland onvoldoende te lukken. Wat opvalt, 
zijn de grote verschillen tussen gemeenten. Concrete stappen ontbreken, terwijl de huidige 

1020 situatie daar acuut om vraagt. Een groot deel van de gemeenten lijkt de zaak op zijn beloop 
te laten en dat mag niet gebeuren. Vrijwel elke gemeente wil het thema in meer of mindere 
mate oppakken, maar koppelt daar geen concrete acties aan. Zijn Gedeputeerde Staten bereid 
om de regie op dit dossier te pakken, zoals in scenario 3 staat beschreven? CU heeft hier 
voorkeur voor. Zijn Gedeputeerde Staten bereid om gemeenten aan te sporen om 
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1025 handhavend op te treden? Welke rol zien Gedeputeerde Staten voor zichzelf? Sinds 11 maart 
2019 is de stuurgroep de Kop in Opmeer niet meer bij elkaar gekomen. Kunnen 
Gedeputeerde Staten bij de stuurgroep informeren wanneer deze vergaderingen worden 
voortgezet? 
Tijdens de coronacrisis zijn er verhalen te horen over negen man in een busje zonder 

1030 bescherming. Het werk in de kassen gebeurt lang niet altijd met de inachtneming van de 
RIVM-richtlijnen. Gemeenten hebben capaciteitsproblemen om alles te controleren. Zijn 
Gedeputeerde Staten bereid om op korte termijn het gesprek met gemeenten hierover aan te 
gaan? Zijn Gedeputeerde Staten bereid om een helpende hand toe te steken richting de 
gemeenten, ambtelijk of financieel?

1035
Mevrouw Van Wijnen (GL) merkt op dat corona ingewikkelde omstandigheden met zich 
meebrengt voor deze mensen. Het is niet de bedoeling dat deze mensen gezondheidsrisico’s 
lopen. In het stuk staat dat handhaving complex is. In 2018 was handhaving op verschillende 
locaties al een uitdaging. Is er inzicht in deze locaties? Hebben gemeenten dat zelf voldoende 

1040 in beeld? De Provincie heeft een verantwoordelijkheid naar alle mensen die hier werken en 
verblijven. De notitie komt uit 2019, de stuurgroep is al lang niet meer bij elkaar gekomen. 
Daarmee is scenario drie de enige overgebleven optie. Wat heeft Gedeputeerde nodig om dit 
tot uitvoering te kunnen brengen? Hoe kan men ervoor zorgen dat arbeidsmigranten, in 
coronatijd, maar ook daarna, veilig naar hun werk kunnen en veilig kunnen werken en 

1045 wonen?

Mevrouw Van Oorsouw (SP) meldt dat de SP onlangs, samen met CU, in de Tweede Kamer een 
duidelijk signaal heeft afgegeven over arbeidsmigranten. Zij wil onder andere dat werkgevers 
niet langer ook huisbaas kunnen zijn, hebben gepleit voor een vergunningplicht voor 

1050 uitzendbureaus (deze is aangenomen) en voor degelijke handhaving op arbeids- en 
woonomstandigheden. De urgentie van handhaving is recent, met berichten over misstanden 
in de vleesindustrie, bij fruitbedrijven en het tragische ongeval in Medemblik, pijnlijk 
duidelijk geworden. Uit de voortgangsrapportage 2017-2019 voor de Kop en de antwoorden 
op de technische vragen van de heer Hollebeek, blijkt dat alleen de gemeente Hollands 

1055 Kroon, op projectbasis, aan handhaving doet. Dat baart SP grote zorgen. 
Uit de voortgangsrapportage en bij het werkbezoek door Gedeputeerden Loggen en Van der 
Hoek op 14 februari bleek dat het aan grensoverschrijdende samenwerking tussen 
gemeenten op het vlak van huisvesting ernstig schort en dat de stuurgroep al ruim een jaar 
niet meer bij elkaar is geweest. De Provincie moet actiever en daadkrachtiger optreden. De 

1060 noodzaak van snelle actie op dit dossier spreekt ook uit het uitgebrachte advies van het 
aanjaagteam van het Ministerie SZW, onder andere om verspreiding van COVID19 verder 
tegen te gaan. Het advies luidt dat zij een slaapkamer per persoon moeten krijgen, dat de 
anderhalve meter afstand in de vervoersmiddelen moet worden gerespecteerd en dat ze bij 
ziekte niet uit huis gezet mogen worden. SP verwacht van de Provincie een sturende rol die 

1065 inhoudt dat ze gemeenten, huisvesters en werkgevers aanspreekt op hun 
verantwoordelijkheden en dwingt tot samenwerking. En dat zij toeziet op fatsoenlijke 
huisvesting en het naleven van het advies van een slaapkamer per persoon bij nieuwbouw. Is 
Gedeputeerde bereid om, volgens optie drie in de voortgangsrapportage, dit dossier op zich 
te nemen? In de indeling in de routekaart denkt SP aan het toezien op sporen 1 t/m 5, 

1070 huisvesting, handhaving, inschrijving in de basisregistratie, communicatie en het stimuleren 
van taal en integratie. Is Gedeputeerde bereid om voor spoor 2, handhaving, de 
Omgevingsdienst in te zetten? Is er dan speciale aandacht voor de inspraak en betrokkenheid 
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van omwonenden van de huisvestingslocaties, het tegengaan van grootschaligheid en het 
tegengaan van compoundvorming? 

1075
Gedeputeerde Loggen is ook geschrokken van de staat waarin het verkeerde. Door het 
werkbezoek kwam de problematiek goed op het netvlies van Gedeputeerde. Vanwege het 
grote ruimtelijke component, moet het prominenter in de woonagenda komen. In het 
verleden was de economische component de invalshoek. 

1080
Mevrouw Van Andel (CDA) interrumpeert en zegt dat de uitdaging in het ruimtelijke zit. Het 
probleem vanuit economie benaderen, heeft blijkbaar niets opgeleverd. Ze is blij dat 
Gedeputeerde het nu vanuit de ruimtelijke kant oppakt. Is Gedeputeerde bereid om daaraan 
ruimte te geven?

1085
Gedeputeerde Loggen wil het constructief aanpakken. Dit is niet in het coalitieakkoord 
beschreven, dit is erbij gekomen. Als scenario drie wordt uitgewerkt, komt Gedeputeerde nog 
met een vraag voor budget. Er lopen verschillende verantwoordingslijnen van diverse 
overheden door elkaar. Aan voorschriften met betrekking tot vervoersmogelijkheden en 

1090 hoeveel mensen mogen op een kamer, zit een landelijke component. Die uitdaging pakt 
Gedeputeerde graag aan. Niet alleen vanwege de druk op de woningmarkt en het 
vestigingsklimaat van bedrijven, maar ook vanwege het sociale aspect. Corona heeft dit 
alleen maar extra bloot gelegd. Het stond al voor corona in de woonagenda. 

1095 De heer Vink (D66) interrumpeert en vraagt waarom deze probleemperceptie en drive om er 
iets aan te doen in de rapportage mist. 

Gedeputeerde Loggen antwoordt dat het eraan ligt hoe men het leest. Het breed omarmen 
van dit dossier binnen het ruimtelijke domein, is een eerste notitie waarmee de Staten een 

1100 uitspraak kunnen doen. Wethouders zijn van mening dat een steviger provinciale rol nodig is. 
Lokaal wat kan, regionaal wat moet. Het moet met elkaar worden opgepakt en per locatie 
moet worden gekeken naar de provinciale rol. Uiteindelijk moet men toe naar een PIP. 
Gedeputeerde wil niet doormodderen, maar meters maken. Daarom is de notitie op de 
agenda van deze commissie gezet. Het is een eerste stap in het identificeren van het 

1105 probleem. Het gaat om 500.000 arbeidsmigranten, waarvan 90.000 in Noord-Holland, en een 
beddentekort van 15.000 tot 20.000. 

De voorzitter vraagt zich af of dit een antwoord is op de vraag van de heer Vink.

1110 De heer Vink (D66) zou graag de passie om iets aan het probleem te doen de volgende keer 
terugzien in de rapportage.

Gedeputeerde Loggen doet zijn best om dat in de volgende rapportage te zetten.
Gedeputeerde wil graag dat de Provincie een actievere rol gaat spelen. Er moet wel met een 

1115 aantal aspecten rekening worden gehouden. Er zijn nog voldoende gebieden waar het wel 
kan, zonder dat men in regimes terechtkomt. De behoefte verandert ook, deze mensen 
blijven langer en zijn vaak voor meerdere werkgevers actief. Hij zegt toe om, samen met 
Gedeputeerde Zaal, zo spoedig mogelijk, een verdiepende vervolgnotitie te leveren, waarin 
meer naar instrumenten wordt gekeken en naar de complexiteit van door elkaar lopende 

1120 verantwoordelijkheden van diverse overheden. Ondertussen gaat Gedeputeerde, samen met 
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Gedeputeerde Zaal, het gesprek met de regio’s aan. Met de voorzitter van de stuurgroep 
heeft hij afgesproken om met een kopgroep aan de slag te gaan met lopende zaken.
In het ruimtelijk domein loopt men er tegenaan dat flexwonen of tijdelijke huisvesting is 
gebonden aan maximaal 10-15 jaar. Er moet een goed business model worden geschreven.  

1125 Op de locatie in West-Friesland gaat het om 350 kamers die kwalitatief hoogstaand zijn. 
Daarbij rekent men een maximumbedrag per nacht. 

Gedeputeerde Zaal bevestigt dat alle hartstocht en passie naar dit dossier uitgaat. Het belang 
zit in de economie en de vestiging en gezondheid van werknemers. Ze is blij dat de 

1130 commissie aangeeft dat de regie bij de Provincie moet komen. Handhaving moet door de  
gemeenten worden gedaan. Gedeputeerde is wel bereid om het gesprek hierover aan te gaan 
met de gemeenten en hen te stimuleren. Gedeputeerden Loggen en Zaal zullen er een 
cocreatie-project van maken.

1135 Tweede termijn: 

Mevrouw Van Oorsouw (SP) hoort Gedeputeerde Zaal zeggen dat handhaving primair een taak 
is van de gemeente. Is de Provincie bereid om de Omgevingsdienst deze taak te geven?

1140 De heer Voskuil (PvdA) is blij dat de commissie de urgentie voelt. Hij vraagt aan 
Gedeputeerde Loggen op welke termijn de vervolgnotitie komt. Het is een groter probleem 
dan alleen Noord-Holland Noord en West-Friesland. Hij verzoekt om Haarlemmermeer ook te 
betrekken.

1145 Mevrouw Van Wijnen (GL) sluit zich aan bij de vraag over de termijn vervolgnotitie.

Mevrouw Van Andel (CDA) vraagt de reactie van Gedeputeerde op de suggestie van de VVD 
om in de Omgevingsverordening een apart afwegingskader voor deze huisvesting op te 
nemen. CDA denkt dat het ruimtelijk beleid in de weg zit om goede locaties te vinden. Kan 

1150 Gedeputeerde de grootschalige locaties waar het zou kunnen, noemen in de notitie? Kan 
Gedeputeerde in de notitie meenemen wat de verhouding tussen de gemeente en de 
Provincie is om samen iets van dit dossier te maken? 

De heer Vink (D66) kijkt uit naar de vervolgnotitie. Hij waarschuwt wel om op te passen met 
1155 het verzinnen van oplossingen, waarbij de uitgangspunten voor het woonbeleid ter discussie 

worden gesteld.

Gedeputeerde Loggen merkt op dat er veel waardevolle suggesties zijn gedaan. Men staat 
aan het begin van een nieuwe verdieping, wat is daarvoor nodig? Er moet worden gekeken 

1160 naar de instrumenten. Het idee van het afwegingskader vindt hij geen gekke gedachte, maar 
Gedeputeerde wil dat afzetten tegen andere mogelijkheden. Hij komt hierop terug in de 
verdiepingsnotitie.
De handhaving ligt primair bij de gemeente en dit zou een instrument kunnen zijn, maar dat 
vraagt om een aantal stappen. Dat geldt ook voor de financiën. Er moet wel vaart worden 

1165 gemaakt, maar niet overhaast. 
Locaties noemen, moet in overleg met gemeenten. Hij kan niet beloven dat dat in de 
vervolgnotitie kan worden meegenomen. Het zou mogelijk moeten zijn om in september hier 
het vervolggesprek te voeren. Daarna kan de volgende, grote, stap worden genomen.
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1170 Mevrouw Van Wijnen (GL) vraagt of Gedeputeerde het vervolggesprek in september heeft 
toegezegd? 

De voorzitter antwoordt dat Gedeputeerde bedoelde dat het vervolggesprek in september kan 
worden aangegaan, maar dat er dan niet meteen een vervolgnotitie ligt. De termijnen voor 

1175 behandeling en besluitvorming zullen dan wel duidelijk zijn.

Gedeputeerde Loggen ziet het als een inspanningsverplichting van het college om de notitie 
in september klaar te hebben om het vervolggesprek te kunnen voeren.

1180 Mevrouw Van Andel (CDA) begrijpt dat Gedeputeerde de locaties nog niet kan noemen. Kan 
hij wel de toezegging doen om het ruimtelijk beleid in de notitie mee te nemen en waar het 
zou kunnen schuren om grootschalige locaties wel of niet mogelijk te maken onder het 
huidige beleid en wat er nodig is om dat wel mogelijk te maken?

1185 Gedeputeerde Loggen zegt toe om het zo breed en integraal mogelijk te maken en te 
proberen om de notitie te voorzien van een slotanalyse met waar men tegenaan loopt per 
onderwerp en in te zetten instrumenten. In september wordt dan het gesprek gevoerd of dat 
toereikend is.

1190 De voorzitter concludeert dat er toezeggingen zijn gedaan door Gedeputeerden Loggen en 
Zaal over een vervolg hierop en sluit dit punt af. Dit onderwerp komt terug in de commissie. 

9 Rondvraag gedeputeerde Loggen (portefeuilles Ruimte en Wonen)
1195

Er zijn geen punten voor de rondvraag.

10 Sluiting
1200

De voorzitter sluit de online commissievergadering RWK om 22.20 uur en dankt alle 
aanwezigen op afstand voor zijn of haar inbreng. In het bijzonder bedankt hij de Griffie en 
ondersteuning voor het goed laten verlopen van deze online vergadering.

1205


